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Protokół Nr LXII/2024 
LXII sesji Rady Powiatu w Giżycku 

z dnia 29 lutego 2024 r. 
BR.0002.2.2024 
LXII Sesję Rady Powiatu w Giżycku otworzyła o godz. 15.00 Przewodnicząca Rady 
Powiatu Monika Łępicka-Gij. Oświadczyła, iż w posiedzeniu uczestniczy 15 radnych, 
co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 17 osób, stanowi quorum pozwalające 
na podejmowanie prawomocnych uchwał. Powitała radnych oraz gości.    
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Lista obecności gości stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  
 

Przewodnicząca Rady przystąpiła do realizacji porządku obrad. Poinformowała, 
że w przewidzianym statutowo terminie nie wpłynęły uwagi do protokołu LXI sesji Rady 
Powiatu w Giżycku z dnia 25 stycznia 2024 r. 
 
Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie przyjęcie protokołu Nr LXI/2024. 
Wynik głosowania: „za” – 15 – jednogłośnie. 

Protokół LXI sesji Rady Powiatu w Giżycku z dnia 25 stycznia 2024 r. został przyjęty. 
Protokół głosowania stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  

 

O godz. 15:03 na sesję przybył radny M. Nowakowski. Od tej pory obradowało 16 radnych.  

 
Przewodnicząca Rady przedstawiła klauzulę informacyjną, z którą można zapoznać się 
na stronie BIP oraz zamieszczona jest na drzwiach wejściowych do sali obrad.  
 

Przewodnicząca Rady zwróciła się o wnioski i uwagi do porządku obrad. 
Przewodniczący Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego J. Łożyński powiedział, 
że na komisji na wniosek radnego J. Karpińskiego przyjęli projekt uchwały dotyczący 
wyrażenia stanowiska przez Radę Powiatu w Giżycku popierającego protest rolników. Projekt 
uchwały został radnym przekazany. W związku z powyższym zgłasza wniosek o rozszerzenie 
porządku obrad o podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia stanowiska Rady Powiatu 
w Giżycku.   
Starosta M. Drzażdżewski zgłosił wniosek o rozszerzenie porządku obrad o podjęcie 
uchwały w sprawie udzielenia dotacji Parafii p.w. Świętego Brunona w Giżycku na prace 
konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru 
zabytków usytuowanym na terenie Powiatu Giżyckiego. Projekt uchwały został 
przedstawiony na komisjach.  
Innych wniosków i uwag nie zgłoszono. 

 
Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie wniosek o rozszerzenie porządku obrad 
o podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji Parafii p.w. Świętego Brunona w Giżycku 
na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytku wpisanym 
do rejestru zabytków usytuowanym na terenie Powiatu Giżyckiego.  
Wynik głosowania: „za” – 16 – jednogłośnie.   

Wniosek przyjęto. 
Protokół głosowania stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  

 
Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie wniosek o rozszerzenie porządku obrad 
o podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia stanowiska Rady Powiatu w Giżycku. 
Wynik głosowania: „za” – 16 – jednogłośnie.  

Wniosek przyjęto. 
Protokół głosowania stanowi załącznik nr 5 do protokołu.  
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Porządek obrad LXII sesji po zmianach: 

1. Otwarcie sesji, stwierdzenie wymaganego quorum. 
2. Przyjęcie przez Radę protokołu LXI sesji z dnia 25 stycznia 2024 r.   
3. Przedstawienie porządku obrad. 
4. Sprawozdanie z bieżącej działalności Zarządu Powiatu i zapytania radnych. 
5. Interpelacje i zapytania radnych. 
6. Wnioski i oświadczenia radnych. 
7. Informacja Komendanta Powiatowego Policji o stanie porządku i bezpieczeństwa 

publicznego w Powiecie Giżyckim wraz ze sprawozdaniem z działalności za 2023 r.  
8. Informacja Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej o stanie 

bezpieczeństwa powiatu w zakresie ochrony przeciwpożarowej w Powiecie Giżyckim 
wraz ze sprawozdaniem z działalności za 2023 r.   

9. Podsumowanie sezonu turystycznego w Powiecie Giżyckim za rok 2023.  
10. Sprawozdanie za rok 2023 z wysokości średnich miesięcznych wynagrodzeń 

nauczycieli zatrudnionych w szkołach prowadzonych przez Powiat Giżycki.  
11. Podjęcie uchwały w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, których 

właścicielem lub zarządzającym jest Powiat Giżycki oraz warunków i zasad 
korzystania z tych obiektów. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie współpracy Powiatu Giżyckiego z Miastem Krzemieniec 
(Republika Ukrainy). 

13. Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia środków z Państwowego Funduszu 
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2024 r..  

14. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Miejskiej Giżycko. 
15. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji Parafii p.w. Świętego Brunona 

w Giżycku na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytku 
wpisanym do rejestru zabytków usytuowanym na terenie Powiatu Giżyckiego. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia stanowiska Rady Powiatu w Giżycku 
17. Sprawy różne. 
18. Zamknięcie sesji.   

 

Ad. 4. Sprawozdanie z bieżącej działalności Zarządu Powiatu i zapytania radnych. 
Starosta M. Drzażdżewski przedstawił sprawozdanie z bieżącej działalności Zarządu oraz 
z pracy jednostek powiatowych: 

1. Przyjęli roczne sprawozdanie z działalności Środowiskowego Domu Samopomocy 
w Rynie i Sprawozdanie Ryńskiego Stowarzyszenia Integracji Przyjaciół Osób 
Niepełnosprawnych RYSIPON-Dar Serca w Rynie z wykonania zadania publicznego 
polegającego na prowadzeniu Środowiskowego Domu Samopomocy. 

2. Przyjęli zasady dofinansowania do uczestnictwa w turnusie rehabilitacyjnym 
w 2024 r. W ostatnich latach zaobserwowali, że co roku z turnusów korzystały te same 
osoby. Chcą wypróbować zasadę, iż z turnusu jedna osoba będzie mogła skorzystać 
co dwa lata. 

3. Ogłosili konkurs na stanowisko dyrektora Zespołu Szkół Elektronicznych 
i Informatycznych w Giżycku. 

4. Przyjęli podział środków finansowych na stypendia dla wyróżniających się uczniów 
w poszczególnych szkołach. 

5. Przyjęli uchwałę w sprawie przystąpienia Powiatu Giżyckiego do projektu „Polak 
i Ukrainiec - młodzi obywatele demokratycznych państw”. Będzie to kolejny projekt, 
który prawdopodobnie przeprowadzą z młodzieżą z Krzemieńca, ale tym razem chcą 
zaangażować młodzież z Zespołu Szkół Zawodowych w Giżycku. 

6. Przyjęli uchwałę w sprawie przystąpienia Powiatu Giżyckiego do projektu 
„Pogranicze kultur” w ramach Polsko-Litewskiego Funduszu Wymiany Młodzieży. 
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Głównym celem projektu jest poznanie dziedzictwa historyczno-kulturowego Polski 
i Litwy w powiązaniu z historią obu narodów.  

7. Przystąpili do projektu „Zero waste - w szkole i w domu”. Chodzi tu o prawidłową 
gospodarkę różnymi towarami, o zmianę trybu życia, które spowoduje, iż będziemy 
mniej produkować odpadów. W tym projekcie będzie brała udział młodzież z Zespołu 
Szkół Kształtowania Środowiska i Agrobiznesu w Giżycku oraz młodzież z Alytusa, 
Łotwy i Estonii, z trzech krajów nadbałtyckich. 

8. Przystąpili do projektu „Poprawa efektywności energetycznej budynków jednostek 
oświatowych i pomocy społecznej Powiatu Giżyckiego”. Jest to projekt, który 
ma doprowadzić do znalezienia optymalnego zainwestowania w odnawialne źródła 
energii w naszych budynkach publicznych. Wykonanie zadania powierzyli 
Powiatowemu Zespołowi Szkół i Placówek Oświatowych. Wartość projektu to 2 mln zł.  

9. Zajmowali się również sprawami, które są przedmiotem dzisiejszych obrad Rady. 
10. W naszym Zakładzie Aktywności Zawodowej gościliśmy Panią Wicemarszałek Woj. 

Warmińsko-Mazurskiego Sylwię Jaskulską wraz z delegacją ze Szczytna, gdzie 
pewnie jest rozważana sprawa utworzenia podobnego zakładu. 

11. Dom dla Dzieci odwiedzili wyjątkowi goście – Joanna Jędrzejczyk polska 
zawodniczka MMA, kickboxingu i boksu oraz Adrian Mielnik dziennikarz TVN, 
który dzięki przeprowadzonej akcji pozyskał 60 tys. zł z przeznaczeniem na pobyt 
dzieci w Hotelu Arłamów w Bieszczadach, w jednym z najbardziej znanych ośrodków 
sportowych w Polsce. Natomiast dzięki pani Joannie dzieci pozyskały konsolę 
z zestawem gier oraz drobniejsze upominki. Jeszcze raz bardzo dziękuje Pani Joannie 
Jędrzejczyk i Panu Adrianowi Mielnikowi za te dary.  

12. Ukonstytuowała się Powiatowa Rada Działalności Pożytku Publicznego IV kadencji. 
Odbyło się pierwszego posiedzenie, na którym wybrano władze Rady. 
Przewodniczącą została Pani Bożenna Mrozinkiewicz, reprezentująca Stowarzyszenie 
Wolne Miasto Giżycko, Wiceprzewodniczącym Pan Jarosław Skrzekut, 
przedstawiciel Giżyckiego Stowarzyszenia Gospodarczego. 

13. Aktualny stan na rynku pracy: na koniec grudnia bezrobocie lekko wzrosło 
do odpowiedniego terminu rok wcześniej i wynosi 9%.  

14. Lidia Łozak uczennicy klasy II z I Liceum Ogólnokształcącego została laureatką 
prestiżowego programu oświatowego dla szkół ponadpodstawowych „Inżynierowie 
Przyszłości” i znalazła się w gronie 100 najlepszych inicjatyw zgłoszonych do tego 
programu.  

15. W czasie ferii grupa 14 nauczycieli Zespołu Szkół Elektronicznych i Informatycznych 
wzięła udział w projekcie skierowanym do nauczycieli przede wszystkim informatyki 
„Zagraniczna mobilność edukacyjna uczniów i kadry edukacji szkolnej”. Program 
został współfinansowany ze środków Europejskiego Funduszu Społecznego. 
Szkolenie odbyło się w Portugalii i Hiszpanii. 

16. W Zespole Szkół Zawodowych w Giżycku po raz kolejny odbył się Szkolny Konkurs 
Kulinarny o tytuł „Mistrza Szkolnej Patelni”. Przygotowane dania oceniało 
profesjonalne jury składające się z doświadczonych kucharzy i absolwentów  szkoły. 
W konkursie udział wzięło 10 zespołów z różnych klas. Pierwsze miejsce w tym roku 
zdobyły Weronika Rejmanowska i Małgorzata Wyżykowska z klasy V. Drugie 
miejsce Oliwia Grzybowska i Krystian Chmielak z klasy III i trzecie miejsce Angelika 
Bieciuk i Norbert Nowosadko z klasy IV. Podziękowania należą się sponsorom 
konkursu i firmom, które uczestniczyły w przygotowaniu młodzieży do tego 
wydarzenia. 

17. 14 lutego minęła 82. rocznica powstania Armii Krajowej. Rocznicę uczcił Specjalny 
Ośrodek Szkolno-Wychowawczy, który przy udziale 40. Batalionu Obrony 
Pogranicza przeprowadził spotkanie i uczcił pamięć żołnierzy Armii Krajowej. 
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18. Od 15 lutego kierunek Technik Robót Wykończeniowych w Budownictwie w Zespole 
Szkół Kształtowania Środowiska i Agrobiznesu jest objęty patronatem Zakładu 
Handlowo-Usługowo-Produkcyjnego Jan Żukowski. Firma już zapowiedziała 
organizację szkoleń branżowych dla uczniów i nauczycieli zawodu oraz instruktarze 
w ramach realizacji praktycznego kształcenia zawodowego. 

19. W Młodzieżowym Ośrodku Socjoterapii w Giżycku odbył się ważny konkurs 
poświęcony bezpieczeństwu cybernetycznemu “Cyber Security Challenge”. Celem 
konkursu było zwiększenie wiedzy młodzieży na temat zagrożeń w sieci oraz 
sposobów ochrony swoich danych.  

20. Młodzieżowy Ośrodek Socjoterapii jak również I Liceum Ogólnokształcące pamiętali 
o Dniu Walki z Depresją. Od pandemii coraz częściej słyszymy o przypadkach, 
z którymi borykają się młodzi ludzie. Prelekcje przeprowadziła psychoterapeutka, 
pani Aleksandra Brysacz-Kintopp.  

21. W Specjalnym Ośrodku Szkolno-Wychowawczym odbyło się szkolenie z udzielania 
pierwszej pomocy. 

22. Zakończyła się kwalifikacja wojskowa. Trwała od 1 lutego do 21 lutego. Została 
przeprowadzona w sposób bardzo sprawny, bez zakłóceń przy bardzo dobrej 
współpracy z Wojskowym Centrum Rekrutacji, za co tej instytucji dziękuje. Na 297 
osób rocznika podstawowego, wezwanych na kwalifikację, stawiło się 232 osoby. 
Również wezwanych było 135 osób z roczników starszych. Do kwalifikacji 
wojskowej też stanęło 29 kobiet. Uznano za zdolnych do służby wojskowej (kat. A) – 
251 osób (88% wszystkich osób orzeczonych), za niezdolnych do służby wojskowej 
w czasie pokoju (kat. D) – 23 osoby, za trwale i całkowicie niezdolnych do służby 
wojskowej (kat. E) – 11 osób. 

Przewodnicząca Rady zwróciła się do radnych o pytania i uwagi do przedstawionego 
sprawozdania. 
J. Łożyński powiedział, że chciałby wspomóc Zarząd Powiatu w sferze koncepcji, którą 
zaczęli realizować odnośnie wytwarzania energii z OZE. Cieszy go, że przystępują już 
do faktycznej realizacji, aby budynki publiczne wyposażyć w urządzenia zasilające, które 
praktycznie dają darmową energię. Chciałby wesprzeć Zarząd w takiej koncepcji rozpatrzenia 
instalowania dodatkowych źródeł energii z tzw. pomp ciepła. Przeważnie na rynku montuje 
się pompy ciepła powietrzne, które mają przełożenie razy 4. Natomiast są jeszcze pompy 
ciepła gruntowe. Wtedy to przełożenie jest razy 7 albo nawet więcej. Dostrzega co najmniej 
dwie lokalizacje takich instalacji, mianowicie jest to jeszcze niezagospodarowany teren pod 
boisko szkolne przed internatem Zespołu szkól Elektronicznych i Informatycznych i przed 
II Liceum Ogólnokształcącym. Drugie zagadnienie dotyczy pytania, które zadawał już 
w grudniu, czy wystąpiono z wnioskiem o grant na poprawę cyberbezpieczeństwa w naszych 
jednostkach. I prawdopodobnie według tego, co jest na stronach ministerstwa cyfryzacji, ten 
grant jest przyznany. Bardzo prosi o informację, jaka jest wartość tego grantu i jaki zakres 
działań grantem byłby objęty. 
Starosta odpowiedział, że radny J. Łożyński ma rozeznanie wśród firm, które mogłyby się 
tym zająć i to byłaby najlepsza pomoc. Przetarg, który ogłaszają sprowadza się do tego, żeby 
opracować na każdy budynek publiczny najlepsze rozwiązanie, które będzie pod względem 
technicznym, ekonomicznym i ekologicznym najbardziej rozsądne. Oczywiście wszystkie 
źródła odnawialne trzeba brać pod uwagę, w tym również pompy ciepła. Do tego będzie ten 
audyt właśnie potrzebny, który dana firma ma opracować i zaproponować nam najlepsze 
rozwiązanie. Najważniejsze, to znalezienie tej firmy, bo ogłaszali już przetarg pierwszy, 
zgłosiły się trzy firmy i żadna nie spełniła wymogów, które określili. Tu pomoc byłaby 
na pewno cenna, żeby namawiać tego typu firmy. Będzie dobrze, jeżeli znajdziemy firmę, 
która zmieści się w odpowiednich kwotach przetargu. Na razie są na etapie wyboru firmy, 
która zaproponuje pomysły. Jeżeli wybiorą, to ten kontakt bezpośredni do omówienia też 
będzie cenny.  
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Wicestarosta odpowiedział, odnośnie konkursu „Cyberbezpieczny Samorząd”, że otrzymali 
830 tys. zł dofinansowania. Tak jak wspominał, na jednej z ostatnich sesji, złożyli wniosek 
w terminie. Wnioski co tydzień były aktualizowane i sprawdzane przez Ministerstwo 
Cyfryzacji. Z tego co kojarzy, udzielali już odpowiedzi radnemu, co do zakresu. Ten zakres 
pokrywa się z złożonym wnioskiem.  
Innych pytań i uwag do sprawozdania nie zgłoszono. 

 
Ad. 5. Interpelacje i zapytania radnych. 
J. Karpiński zapytał, czy Starosta coś wie na temat konkursu „Solidny Pracodawca”. Słyszał, 
że urząd pracy nominował jakiś naszych pracodawców. 
Starosta odpowiedział, że nie informowano go o tym, po raz pierwszy słyszy, ale sprawdzi. 
J. Łożyński powiedział, że w trakcie posiedzenia Komisji Finansów i Rozwoju 
Gospodarczego wizytowali Internet ZSEiI w Giżycku. Zapoznali się szczegółowo 
z funkcjonowaniem placówki, z problemami, osiągnięciami. W toku rozmowy wyszły 
kwestie płacowe dodatków dla opiekunów grup, chodzi o dodatki wychowawcze. Bardzo 
prosi Zarząd, aby pochylił się nad tą sprawą, co do wysokości tych dodatków, 
aby dostosować je do dzisiejszych czasów. Z otrzymanej informacji wynika, że dodatki te nie 
były aktualizowane przez wiele, wiele lat.  
Starosta powiedział, że mogą mówić najwyżej o dodatkach, które rzeczywiście od 
samorządu zależą. Do innych nie mamy nic do powiedzenia.  
Innych interpelacji i zapytań nie zgłoszono.   

 
Ad. 6. Wnioski i oświadczenia radnych. 
Wniosków i oświadczeń nie zgłoszono. 

 
Ad. 7. Informacja Komendanta Powiatowego Policji o stanie porządku i bezpieczeństwa 
publicznego w Powiecie Giżyckim wraz ze sprawozdaniem z działalności za 2023 r.  
Informacja stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

Przewodnicząca Rady powiedziała, że informacja była przedmiotem pracy Komisji Spraw 
Społecznych i Edukacji. Zapytała, czy radni mają uwagi i pytania do przedstawionej 
informacji. Zwróciła się Komendanta, czy chciałby jeszcze zabrać głos.  
p. o. Komendant Powiatowy Policji – S. Ozygała powiedział, że jest mu niezmiernie miło 
w nowej roli złożyć sprawozdanie ze stanu bezpieczeństwa porządku publicznego na terenie 
powiatu, a to jest toż same z wynikami jednostki. Przedstawił ogólne informacje dotyczące 
działalności Komendy Powiatowej Policji w Giżycku za 2023 rok zawarte w opracowaniu. 
Na zakończenie podziękował za wspieranie ich działalności.  
 
O godz. 15:45 salę obrad opuścił radny. T. Szostkowski. Dalej obradowało 15 radnych.  

 
Przewodnicząca Rady zwróciła się ponownie do radnych o pytania do przedstawionej 
informacji. 
Pytań i uwag nie wniesiono. 

Przewodnicząca Rady poinformowała, że na jej ręce wpłynęły podziękowania za współpracę 
podpisane przez byłego już Komendanta Powiatowej Policji, pana inspektora Przemysława 
Rawa, który przeszedł na emeryturę. Panu podinspektorowi S. Ozygała życzy jak najwięcej 
sukcesów na nowym stanowisku i oby ten pełniący obowiązki zmienił się na właściwego 
komendanta, a znając dotychczasową działalność i zaangażowanie pana podinspektora, 
byłoby to bardzo dobre rozwiązanie dla naszego powiatu.  
Przewodnicząca Rady oznajmiła, iż Rada Powiatu zapoznała się z Informacją.  
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Ad. 8. Informacja Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej o stanie 
bezpieczeństwa powiatu w zakresie ochrony przeciwpożarowej w Powiecie Giżyckim 
wraz ze sprawozdaniem z działalności za 2023 r.   
Informacja stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

Przewodnicząca Rady zwróciła się do radnych o uwagi i pytania do przedstawionej 
informacji.   
M. Dolecka Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych i Edukacji powiedziała, 
że członkowie Komisji zwrócili uwagę na to, że sprawozdanie zarówno Komendanta 
Powiatowego Policji, jak i Straży Pożarnej było przygotowane w sposób czytelny, 
merytoryczny i w pełni oddające działalność. Z tego miejsca chcieliby podziękować 
jednostkom za dobrą pracę.  
Innych uwag i pytań nie wniesiono. 

Przewodnicząca Rady oznajmiła, iż Rada Powiatu zapoznała się z Informacją bez uwag.  
 
W. Strażewicz powiedział, że jako były Prezes Powiatowego Związku Ochotniczych Straży 
Pożarnych chce zwrócić uwagę, że w dalszym ciągu w całym systemie ratownictwa bardzo 
ważną rolę odgrywają Ochotnicze Straże Pożarne. Jest to świetna polityka prowadzona 
w dalszym ciągu, a zapoczątkowana bardzo dawno temu. Na podstawie sprawozdania widać, 
że w dużej mierze bezpieczeństwo, w całym tego słowa znaczeniu, jest powierzone również 
Ochotniczym Strażom Pożarnym. Wszystkim Strażakom, Ochotnikom należą się słowa 
uznania i szacunku za ich służbę.   
 
Ad. 9. Podsumowanie sezonu turystycznego w Powiecie Giżyckim za rok 2023.  
Informacja stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

Przewodnicząca Rady powiedziała, że materiał został przygotowany. Nie ukrywa, 
że przeczytała go z zapartym tchem. Jest tam nie tylko podsumowanie, ale też prognozy jakie 
były i co się sprawdziło, a co też się nie sprawdziło. Zwróciła się do radnych o pytania, 
wnioski do przedstawionej informacji. Zapytała, czy Dyrektor CPiIT chciałby jeszcze zabrać 
głos. 
Dyrektor CPiIT Robert Kempa przedstawił ważniejsze spostrzeżenia dotyczące sezonu 
turystycznego 2023 zawarte w opracowaniu.  
Następnie odbyła się dyskusja.    
W dyskusji głos zabrali kolejno: J. Karpiński, Dyrektor CPiIT, M. Lemecha, J. Karpiński,  
B. Kurowicka, M. Lemecha, J. Karpiński, J. Łożyński, Dyrektor CPiIT, M. Nowakowski, 
J. Łożyński, Dyrektor CPiIT, B. Kurowicka, M. Lemecha, Starosta M. Drzażdżewski, 
J. Karpiński, Przewodnicząca Rady.     
Wystąpienia zawarte są w nagraniu obrad, które stanowi integralną część protokołu. 

 
Ad. 10. Sprawozdanie za rok 2023 z wysokości średnich miesięcznych wynagrodzeń 
nauczycieli zatrudnionych w szkołach prowadzonych przez Powiat Giżycki.  
Sprawozdanie stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

Przewodnicząca Rady powiedziała, że jest to informacja, że wszyscy nasi nauczyciele 
osiągnęli minimum, a jeśli by tego nie było, to trzeba byłoby wyrównywać. 
 
Ad. 11. Podjęcie uchwały w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, których 
właścicielem lub zarządzającym jest Powiat Giżycki oraz warunków i zasad korzystania 
z tych obiektów. 
Radni zostali zapoznani z objaśnieniem projektu uchwały: 

Zgodnie z art. 15 ust. 2 ustawy z dnia 16 grudnia 2010 r. o publicznym transporcie 
zbiorowym (Dz. U. z 2023 r., poz. 2778) Powiat Giżycki posiada uprawnienie do określania 
i udostępniania dla przewoźników przystanków komunikacyjnych, których jest właścicielem 
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lub zarządzającym oraz do określania warunków i zasad korzystania z tych obiektów. 
Zachodzi potrzeba wprowadzenia następujących zmian w wykazie przystanków: 
 z uwagi na budowę zatoki autobusowej w ramach inwestycji drogowej zmienia się 

lokalizację przystanku nr 06 w ciągu drogi powiatowej nr 4464N  
ul. Suwalskiej w Giżycku, 

w związku z uchwałą w sprawie wskazania wstępnego miejsca lokalizacji nowego przystanku 
komunikacyjnego, podjętą przez Radę Gminy Giżycko, tworzy się nowy przystanek 
komunikacyjny w ciągu drogi powiatowej nr 1823N Giżycko – Kożuchy Wlk. – Kruklin – 
Sucholaski w miejscowości Kożuchy Wielkie. 
Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały był przedmiotem pracy Komisji. 
Zapytała, czy radni mają jeszcze pytania i uwagi do projektu uchwały. 
Uwag i pytań nie wniesiono. 

Przewodnicząca Rady zwróciła się do Komisji o opinie do projektu uchwały. 
Komisja Finansów i Rozwoju Gospodarczego pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.   
Komisja Spraw Społecznych i Edukacji pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 
Wynik głosowania: „za” – 15 – jednogłośnie.   

Uchwała Nr LXII.367.2024 w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, 
których właścicielem lub zarządzającym jest Powiat Giżycki oraz warunków i zasad 
korzystania z tych obiektów została podjęta – stanowi załącznik nr 10 do protokołu.  
Protokół głosowania stanowi załącznik nr 11 do protokołu.  

 
Ad. 12. Podjęcie uchwały w sprawie współpracy Powiatu Giżyckiego z Miastem 
Krzemieniec (Republika Ukrainy). 
Radni zostali zapoznani z objaśnieniem projektu uchwały: 

Współpraca międzynarodowa z samorządami innych krajów daje możliwość promocji, 
wymiany dobrych praktyk i doświadczeń. Kontakty w Miastem Krzemieniec w Republice 
Ukrainy nawiązano w 2022 r., po inwazji Rosji na Ukrainę. Jedną z  inicjatorek nawiązania 
kontaktów partnerskich z Samorządem Miasta Krzemieniec jest Radna Rady Powiatu 
w Giżycku, Pani Beata Kurowicka. 
Przyjacielskie relacje między samorządami Powiatu Giżyckiego i Miasta Krzemieniec oraz 
podległymi im placówkami, szczególnie oświatowymi, są cały czas utrzymywane.  
Przedstawiciele władz samorządowych oraz instytucji oświatowych uczestniczą 
w spotkaniach w obu krajach, w tym także w ważnych uroczystościach. Delegacja 
z Krzemieńca brała m.in. udział w Dożynkach Powiatowo-Gminnych w Wydminach w  dniu 
3 września 2022 r. Artyści z Krzemieńca występowali podczas Międzynarodowych 
Koncertów Muzyki Cerkiewnej w Giżycku w 2022 i 2023 r. W 2023 r. młodzież 
z Krzemienieckiej Szkoły Sztuki w Ukrainie i II Liceum Ogólnokształcącego w Giżycku, 
brała udział w projekcie pt. „Budujemy relacje – zacieramy granice”, realizowanym przez 
II LO w Giżycku (Polsko-Ukraińska Rada Wymiany Młodzieży, Fundacja Rozwoju Systemu 
Edukacji, projekt sfinansowany z dotacji Ministerstwa Edukacji i Nauki). 
6 października 2023 r. podpisany został list intencyjny dotyczący współpracy pomiędzy 
Powiatem Giżyckim a Miastem Krzemieniec. 
W grudniu 2023 r. w powiatowych jednostkach organizacyjnych zorganizowaliśmy zbiórkę 
słodkości do paczek świąteczno-noworocznych dla dzieci z Krzemieńca w Ukrainie. Akcji 
patronował Starosta Giżycki. W ramach akcji udało się przygotować 50 paczek, które 
przekazano dzieciom z Krzemieńca.  
Zgodnie z art. 12 pkt 9a ustawy z dnia 5 czerwca 1998 r. o samorządzie powiatowym 
podejmowanie uchwał w sprawach współpracy ze społecznościami lokalnymi innych państw 
oraz przystępowania do międzynarodowych zrzeszeń społeczności lokalnych należy 
do wyłącznej kompetencji Rady Powiatu. W celu nadania istniejącej już współpracy 
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charakteru formalno-prawnego niezbędne jest zatem uzyskanie zgody Rady Powiatu a także 
odpowiedniego organu władzy samorządu Miasta Krzemieniec.   
Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały był przedmiotem pracy Komisji. 
Zapytała, czy radni mają jeszcze pytania i uwagi do projektu uchwały. 
Uwag i pytań nie wniesiono. 

Starosta dodał, że zaprosili delegację z Krzemieńca w połowie marca do złożenia wizyty. 
Goście wyrazili zainteresowanie pracą naszych jednostek, ale też jednostek komunalnych. 
Myślą nie tylko o wojnie, ale też o tym, co będzie w czasach pokoju. Jest to ważna sprawa, 
żebyśmy w tym zakresie również im pomogli. Ma nadzieję, że to porozumienie zawarte 
z Krzemieńcem będzie służyło tym celom. 
Przewodnicząca Rady zwróciła się do Komisji o opinie do projektu uchwały. 
Komisja Finansów i Rozwoju Gospodarczego pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.   
Komisja Spraw Społecznych i Edukacji pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 
Wynik głosowania: „za” – 15 – jednogłośnie.   

Uchwała Nr LXII.368.2024 w sprawie współpracy Powiatu Giżyckiego z Miastem 
Krzemieniec (Republika Ukrainy) została podjęta – stanowi załącznik nr 12 do protokołu.  
Protokół głosowania stanowi załącznik nr 13 do protokołu.  

 
Przewodnicząca Rady powiedziała, że jest bardzo dumna, że udało im się w tej kadencji 
znaleźć partnera na Ukrainie i to nie jest partnerstwo tylko na papierze. Jest to prawdziwe 
partnerstwo, znają się, mają już doświadczenia i zwieńczeniem tego jest podpisanie 
porozumienia.  
 
Ad. 13. Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia środków z Państwowego Funduszu 
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2024 r.  
Radni zostali zapoznani z objaśnieniem projektu uchwały: 

Rada Powiatu podejmuje uchwałę w sprawie podziału środków Państwowego Funduszu 
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych, bowiem powiat realizuje zadania wynikające 
z ustawy o rehabilitacji zawodowej i społecznej oraz zatrudnianiu osób (t.j. Dz. U. z 2023 r. 
poz. 100 z późn. zm.) i na te zadania środki przekazuje PFRON. W roku 2024 Fundusz 
przekazał środki w wysokości 3.223.068,00  zł. W stosunku do roku 2023 jest to zwiększenie 
środków o 210.000,00 na Warsztaty Terapii Zajęciowej oraz zwiększenie o 351.180,00 zł 
na rehabilitację zawodową i społeczną. Po konsultacji z Powiatową Społeczną Radą ds. Osób 
Niepełnosprawnych oraz Powiatowym Urzędem Pracy podział środków na rok 2024 
przedstawia poniższa tabela. 
  

L.p.                   Nazwa zadania Plan 2023 r. Wykonanie 

2023 r. 

Plan 2024 r. 

1. Finansowanie  wydatków na instrumenty i usługi 
rynku pracy na rzecz osób niepełnosprawnych 
poszukujących pracy i nie pozostających w 
zatrudnieniu  (art. 11) - stypendia z tytułu stażu 
oraz szkolenia, zwrot kosztów dojazdów na staże, 
zwrot kosztów badań lekarskich: staż. 

71.311 71.311 77.530 

2. Finansowanie kosztów szkolenia 
i przekwalifikowania zawodowego osób 
niepełnosprawnych (art. 40)- zlecenie usługi 
szkoleniowej, koszt ubezpieczenia od następstw 
nieszczęśliwych wypadków, koszt przejazdu na 
szkolenie, koszt badań lekarskich. 

3.950 3.950 5.060 

 Razem środki finansowe na zadania z zakresu 
rehabilitacji zawodowej 

75.261 75.261  82.590 
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3. Dofinansowanie kosztów działania warsztatów 
terapii zajęciowej 

1.474.800 1.474.800 1.684.800 

4. Dofinansowanie uczestnictwa osób 
niepełnosprawnych i ich opiekunów w turnusach 
rehabilitacyjnych 

196.444 196.444 
 

250.000 
 

5. Dofinansowanie likwidacji barier 
architektonicznych, w komunikowaniu się 
i technicznych, w związku z indywidualnymi 
potrzebami osób niepełnosprawnych   

166.264 166.264 250.000 

6. Dofinansowanie sportu, kultury, rekreacji 
i turystyki osób  niepełnosprawnych 

19.800 19.800 25.000 

7. Dofinansowanie zaopatrzenia w sprzęt 
rehabilitacyjny, przedmioty ortopedyczne i środki 
pomocnicze przyznane osobom 
niepełnosprawnym 

729.319 729.319 930.678 

 Razem środki finansowe na zadanie z zakresu 
rehabilitacji społecznej ( w tym WTZ) 

2.586.627 
 

2.586.627  3.140.478 

 OGÓŁEM 2.661.888 2.661.888 3.223.068 
Radni zostali zapoznani z pozytywną opinią Powiatowej Społecznej Rady ds. Osób 
Niepełnosprawnych z dnia 15 lutego 2024 r. w sprawie proponowanego podziału środków – 

załącznik nr 14 do protokołu. 

Przewodnicząca Rady zwróciła się do radnych o pytania i uwagi do projektu uchwały. 
Uwag i pytań nie wniesiono. 

Przewodnicząca Rady zwróciła się do Komisji o opinie do projektu uchwały. 
Komisja Finansów i Rozwoju Gospodarczego pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
Komisja Spraw Społecznych i Edukacji pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 
Wynik głosowania: „za” – 15 – jednogłośnie.   

Uchwała Nr LXII.369.2024 w sprawie przeznaczenia środków z Państwowego Funduszu 
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2024 r. została podjęta – stanowi załącznik 

nr 15 do protokołu.  
Protokół głosowania stanowi załącznik nr 16 do protokołu.  

 
Ad. 14. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Miejskiej 
Giżycko. 
Radni zostali zapoznani z objaśnieniem projektu uchwały: 

Uchwała w sprawie pomocy finansowej Gminie Miejskiej Giżycko jest kontynuacją 
wdrażania mechanizmów wsparcia przez Powiat Giżycki dla działań związanych 
z utworzeniem przez Miasto Giżycko nowego podmiotu leczniczego „Giżycka Ochrona 
Zdrowia” sp. z o.o.  
Środki finansowe na ten cel zostały zabezpieczone w budżecie Powiatu na rok 2024. 
Przewodnicząca Rady zwróciła się do radnych o pytania i uwagi do projektu uchwały. 
Uwag i pytań nie wniesiono. 

Przewodnicząca Rady zwróciła się do Komisji o opinie do projektu uchwały. 
Komisja Finansów i Rozwoju Gospodarczego pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.   
Komisja Spraw Społecznych i Edukacji pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 
Wynik głosowania: „za” – 15 – jednogłośnie.   

Uchwała Nr LXII.370.2024 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Miejskiej 
Giżycko została podjęta – stanowi załącznik nr 17 do protokołu.  
Protokół głosowania stanowi załącznik nr 18 do protokołu.  
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Ad. 15. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji Parafii p.w. Świętego Brunona 
w Giżycku na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytku 
wpisanym do rejestru zabytków usytuowanym na terenie Powiatu Giżyckiego. 
Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały był przedmiotem pracy Komisji. 
Zapytała, czy radni mają jeszcze pytania i uwagi do projektu uchwały. 
Uwag i pytań nie wniesiono. 

Przewodnicząca Rady zwróciła się do Komisji o opinie do projektu uchwały. 
Komisja Finansów i Rozwoju Gospodarczego pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.   
Komisja Spraw Społecznych i Edukacji pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 
Wynik głosowania: „za” – 15 – jednogłośnie.   

Uchwała Nr LXII.371.2024 w sprawie udzielenia dotacji Parafii p.w. Świętego Brunona 
w Giżycku na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytku 
wpisanym do rejestru zabytków usytuowanym na terenie Powiatu Giżyckiego została 
podjęta – stanowi załącznik nr 19 do protokołu.  
Protokół głosowania stanowi załącznik nr 20 do protokołu.  

 
Ad. 16. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia stanowiska Rady Powiatu w Giżycku 
Radni zostali zapoznani z objaśnieniem projektu uchwały: 

W trakcie obrad Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego, radny Józef Karpiński, będący 
jej członkiem, przedłożył propozycję złożenia projektu uchwały do Rady Powiatu 
Giżyckiego. Projekt ten miał na celu formalne wyrażenie poparcia Rady dla żądań 
przedstawianych przez rolników uczestniczących w protestach. Po przedstawieniu wniosku 
przez radnego Karpińskiego, komisja poddała go pod głosowanie, które zakończyło się 
jednomyślnym poparciem. Takie działanie podkreśla jedność i zdecydowanie Komisji 
Rozwoju Finansów i Rozwoju Gospodarczego w sprawie wsparcia lokalnej społeczności 
rolniczej, podkreślając znaczenie ich postulatów dla stabilności i rozwoju gospodarczego 
powiatu giżyckiego. 
Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały został wypracowany na Komisji 
Finansów i Rozwoju Gospodarczego. Radni przed sesją go otrzymali.  
Przewodnicząca Rady odczytała ostateczną wersję projektu uchwały. Zwróciła się do 
radnych o pytania i uwagi do projektu uchwały. 
M. Lemecha  powiedział, że każdy akt prawny, w tym uchwała rady, powinien być 
precyzyjny. Nie wie, czy oczekiwania rolników w 100% są wszystkie zasadne. Nie ma takiej 
pewności. Natomiast treść projektu uchwały absolutnie w ciemno popiera wszystkie. Myśli, 
czy nie dodać wyrazu „słuszne” oczekiwania. Dodał, że z różnych stacji różne wieści 
przychodzą, więc faktów konkretnych nie znają. Wiedzą, że jest to niepokojąca sprawa, 
uciążliwa dla całego społeczeństwa i tu nie ma wątpliwości. Natomiast, żeby jakoś zaznaczyć, 
że chodzi o akceptowalne oczekiwania w imieniu Rządu.  
J. Łożyński stwierdził, że niepodważalność tych argumentów wywodzi się z faktu, którą 
doznał osobiście. Rok temu kupował pszenicę po 1500 zł. Dzisiaj można ją dostać po 600 zł. 
Jest to zmiana zbyt drastyczna, aby produkcja rolna w sposób oczywisty była chociaż 
zbilansowana, nie mówiąc już o zyskach. 
Innych pytań i uwag nie zgłoszono.   

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że wobec braku wniosków o zmianę i braku innych 
głosów w dyskusji poddaje projekt uchwały pod głosowanie. 
Wynik głosowania: „za” – 15 – jednogłośnie.   

Uchwała Nr LXII.372.2024 w sprawie wyrażenia stanowiska Rady Powiatu w Giżycku 
została podjęta – stanowi załącznik nr 21 do protokołu.  
Protokół głosowania stanowi załącznik nr 22 do protokołu.  
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Ad. 17. Sprawy różne. 
Przewodnicząca Rady przypomniała, że rok temu podjęli stanowisko dotyczące 
zatrzymywania się pociągów w Wydminach, które zostało przekazane do różnych instytucji, 
min. do Ministerstwa. Otrzymali odpowiedź, że jest to niemożliwe. Będzie chciała, 
na podstawie tego stanowiska, wystąpić ponownie do tych samych instytucji z uwagi na to, 
że inwestycja będzie już dobiegała końca. Być może jeszcze raz instytucje te pochylą się nad 
problemem, w  szczególności problemem mieszkańców Wydmin, żeby jednak pociągi 
zatrzymywały się w Wydminach. 
T. Stielow zapytała, jaka była argumentacja, że jest to niemożliwe. 
Przewodnicząca Rady odpowiedziała, że argumentacji jakieś merytorycznej nie było, 
dlatego też pozwala sobie, bez zmiany stanowiska, ponownie wystąpić. Być może 
ich argumenty przemówią dzisiaj do decydentów tej kwestii.  
Przewodnicząca Rady poinformowała, że: 

 w marcu będzie organizowała spotkanie z młodzieżą. Przypomniała, że na spotkaniu 
z młodzieżą obiecali, że spotkają się z nimi jeszcze przed końcem kadencji, żeby 
porozmawiać o tym, co udało się już zrobić ze zgłaszanych postulatów, ale też 
wysłuchać może pomysłów na współpracę  Samorządu Uczniowskiego i Rady, 

 kolejna sesja wypada w czwartek przed samymi świętami. Rozważą z Zarządem, 
czy uda się zmienić termin i będzie informowała.  

 
Ad. 18. Zamknięcie sesji.   
Wobec wyczerpania porządku obrad LXII sesji o godz. 16:59 Przewodnicząca Rady 
zamknęła obrady.   
Pełny przebieg obrad został zamieszczony na nośniku informatycznym i stanowi integralną 
część protokołu.   
 
Protokołowała                                                                      Przewodnicząca Rady Powiatu  
 
Agnieszka Jarocka                Monika Łępicka-Gij  


